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GS-Voorstel

Besluitnummer

PZH-2021-792885463 DOS-2015-

0000284

Onderwerp

Beeindiging begrotingssubsidie CBBD per 1 januari 2022

Advies

1. Vast te stellen de brief aan Circular Biobased Delta “besluit beëindiging subsidierelatie

CBBD per 1 januari 2022”. 

2. Vast te stellen de publiekssamenvatting bij het voorstel beëindiging begrotingssubsidie

CBBD per 1 januari 2022.

Besluit GS

Vastgesteld met een machtiging voor de portefeuillehouder om de publiekssamenvatting meer
inhoud te geven.

Bijlagen

- Besluit beëindiging subsidierelatie CBBD per 1 januari 2022.

Status Datum vergadering Gedeputeerde Staten Eindtermijn

A-Openbaar 14 december 2021 n.v.t.
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1 Toelichting voor het College

 

Doelstellingen op het gebied van CO2-reductie en het reduceren van het gebruik van primaire

grondstoffen, vragen om biobased alternatieven. De provincie Zuid-Holland ziet deze potentie en

heeft daarom de afgelopen jaren verschillende acties ondernomen om deze sector te

ondersteunen. Een van de acties is de deelname in en de financiële ondersteuningen van Circular

Biobased Delta(CBBD). PZH verleent sinds 2015  een begrotingssubsidie van €242.000 per jaar

en de gedeputeerde EZ is lid van de Raad van Toezicht. Dit bedrag was de afgelopen jaren (t/m

2021) in de begroting opgenomen. In 2020  hebben we mondeling aangekondigd dat we de

subsidie in 2021 gaan evalueren, ook in het kader van een beleidsherziening. In de

subsidiebeschikking voor 2021 hebben we schriftelijk aangekondigd dat we in de loop van 2021

de beleidsherziening gaan uitvoeren en dat we in juli 2021 uitsluitsel willen geven over onze

toekomstige deelname aan de stichting. Het advies is om na 2021 te stoppen met de subsidie aan

de Circular Biobased Delta. 

Financieel en fiscaal kader

Totaalbedrag excusief BTW : € 0,00

Programma  : Ambitie 1 - Samen werken aan Zuid-Holland

Financiële risico’s : Er zijn geen financiële risico’s. 

Samenwerking binnen en buiten Zuid-Holland

De Provincie zet zich op diverse manieren in voor de chemische sector en voor een biobased

economie. Met de oprichting van de Biotech Campus Delft en de transitie in de

voedingsmiddelenindustrie naar alternatieve eiwitten is een herijking van onze beleidsinzet

gewenst. Op welke thema’s in de brede chemische sector en de transitie naar een duurzame

chemische sector moeten we ons inzetten? Een belangrijke vraag die daarbij opkomt is of we

beleidsmatig goed zijn aangehaakt op de veranderingen in onze omgeving en of we bij de juiste

netwerken/organisaties zijn aangesloten. Dit is recent onderzocht door Technopolis. Een van de

conclusies van het rapport is dat de biobased-biotech sector in Zuid-Holland omvangrijk is, zowel

in het aantal bedrijven als in het aantal werknemers, maar erg versnipperd is. Dit maakt het lastig

om kritieke massa te bereiken. Hier ligt ook meteen onze grootste uitdaging: hoe creëren we

meer samenhang en samenwerkingsbereidheid binnen de provincie, zowel tussen bedrijven

onderling als tussen onderzoek en het bedrijfsleven?

Uit gesprekken met onze belangrijkste stakeholders in Zuid-Holland, zoals Planet B.iO,

Bioprocess Pilot Facility en Havenbedrijf Rotterdam, komt naar voren dat men graag in Zuid-

Hollands verband wil samenwerken. Onze pogingen om de Zuid-Hollandse partners te laten

aansluiten bij CBBD en zo de samenwerking te stimuleren zijn niet succesvol gebleken. We

hebben zelfs in het afgelopen jaar gezien dat Planet B.iO zich heeft teruggetrokken uit de

samenwerking met CBBD. Dit reden hiervoor is enerzijds dat men weinig slagkracht ervaart

binnen dit netwerk, maar ook dat de CBBD vooral op Noord-Brabant en Vlaanderen gericht is. Dit

zien we terug in de activiteiten. 

CBBD heeft ook aan internationale samenwerking een bijdrage willen leveren. Wanneer het

op samenwerking met Europese regio’s aankomt leunen wij echter meer op onze link met de

European Chemical Regions Network (ECRN) waar ook andere Nederlandse provincies lid van

zijn. Dit netwerk heeft een duidelijke focus op lobby richting de Europese Commissie. De
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provincies Zeeland en Noord-Brabant zijn (nog) geen lid van ECRN, maar dit zou wellicht een

idee zijn om de samenwerking voort te zetten en uit te breiden. 

Een verkenning van het Zuid-Hollandse biobased/biotech landschap laat zien dat onze kansen

vooral liggen in het samenbrengen van de versnippering in Zuid-Holland. Hier is al een begin voor

gemaakt door het formuleren van een gezamenlijke propositie: 7 Reasons Why the Dutch are

building the Biobased Industry of the Future1. Daarnaast blijkt uit gesprekken met onze

belangrijkste stakeholders dat zij weinig toegevoegde waarde zien in een samenwerking met

CBBD. Daarom wordt geadviseerd om de subsidie na 2021 niet meer voort te zetten. De

middelen die we hiermee vrij maken kunnen ten gunste van de doorontwikkeling van het Zuid-

Hollandse ecosysteem ingezet worden. 

Dit advies is vooral binnen bureau EZ geformuleerd, maar in de aanloop naar de

ecosysteemanalyse is uitgebreid gesproken met team Circulair en HIC. Ook is, zoals hierboven

genoemd, met onze externe stakeholders gesproken over hun ervaringen met de CBBD en hun

wensen voor wat betreft toekomstige samenwerking. 

Juridisch kader

Dit voorstel is juridisch getoetst. Indien een subsidierelatie langer dan drie  jaar heeft geduurd en

de subsidiërende partij wil de subsidierelatie beëindigen moet dit op redelijke termijn voor het

einde van de lopende subsidietermijn gecommuniceerd worden. In de subsidiebeschikking voor

2020 heeft PZH aangekondigd de subsidie te gaan evalueren en dat dit mogelijk betekent dat de

subsidierelatie met ingang van 2022 stopt. In juli jl. hebben we middels een ambtelijke brief

aangekondigd dat we voornemens zijn de subsidie te beëindigen. Na afloop hebben we

gesproken met de CBBD over mogelijke toekomstige samenwerkingen. Een zienswijze op deze

beslissing ligt daarom niet in de lijn der verwachting.

 

2 Voorafgaande besluitvorming

 

In 2020 heeft PZH ambtelijk aangekondigd de subsidie te gaan evalueren en dat dit mogelijk

betekent dat de subsidierelatie met ingang van 2022 stopt. In juli jl. hebben we middels een

ambtelijke brief, in overeenstemming met Meindert Stolk, aangekondigd dat we voornemens zijn

de subsidie te beëindigen. 

 

3 Proces

 

De belangrijkste reden om wél lid te blijven van de CBBD is de samenwerking met de provincies

Zeeland en Noord-Brabant. CBBD heeft zeker een overlegstructuur gecreëerd hiervoor. We zien

echter een kans op samenwerking met meer provincies via bijvoorbeeld het platform van ECRN,

zoals hierboven genoemd. 

In de afgelopen maanden hebben we regelmatig gesproken met Zeeland en Noord-Brabant

om vooral gezamenlijk op te treden richting CBBD. De wens om flink terug te gaan in financiën

heerste ook bij Brabant. Zeeland heeft enkele jaren geleden de bijdrage al gehalveerd. In dit

traject van evaluatie en eventuele afbouw hebben we dus gezamenlijk opgetreden om die relatie

                                                       
1 Samenwerking: IQ, Planet B.io, Port of Rotterdam, Bioprocess Pilot Facility, Provincie Zuid-

Holland
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te borgen. We hebben er daarom ook alle vertrouwen in dat we post CBBD op goede voet verder

kunnen met Zeeland en Brabant. 

 

4 Participatie en rolneming

 N.v.t.

 

5 Communicatiestrategie

 

N.v.t.

De CBBD is al langere tijd op de hoogte van de voorbereiding van dit besluit. Een GS

beëindigingsbrief is toegevoegd aan dit voorstel. 

 


